
Protokół Nr XXII/08
XXn zwyczajnej sesji Rady Gminy Lichnowy 

odbytej dnia 20 listopada 2008

Obrady XXII zwyczajnej sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy Jan 
Michalski. W posiedzeniu uczestniczyli radni obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 1 
do niniejszego protokołu, sołtysi obecni wg listy obecności stanowiącej załącznik Nr 2 do 
niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy stwierdził, iż na 15 radnych obecnych jest 12 i rada jest 
prawomocna do podejmowania uchwał.
1. Otwarcie obrad
- przywitanie zebranych 
-stwierdzenie prawomocności obrad
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku
- przyjęcie porządku obrad
- przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji
- informacje i komunikaty Przewodniczącego rady Gminy Lichnowy
2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy miedzy sesjami
3. Interpelacje i zapytania radnych
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 
warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród, 
a także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego.
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Lichnowy z tytułu udziału w działaniu ratowniczym 
lub szkoleniu pożarniczym.
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia darowizny pieniężnej.
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek czynszu dzierżawnego.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę na 
terenie Gminy Lichnowy.
10. Podjecie uchwały w sprawie wykazu mienia komunalnego przeznaczonego do sprzedaży w 2009 
roku.
11. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lichnowy do 
stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „ Spichlerz Żuławski” oraz w sprawie wyboru delegatów 
do tego stowarzyszenia.
12. Podjecie uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Lichnowy do programu Wieloletniego 
pod nazwą; „ Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 -  2011”.
13. Podjecie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych na 2009r.
14. Podjecie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009r.
15. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2008r.
16. Wolne wnioski
17 Zamkniecie posiedzenia.

Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zapytał czy do zaproponowanego porządku obrad są uwagi.

Wójt Gminy Lichnowy zgłosił do porządku obrad uchwałę w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 
żyta na terenie gminy Lichnowy w 2009r.
Radni przyjęli nowy porządek obrad, który po zmianach przedstawiał się następująco.

1. Otwarcie obrad



-stwierdzenie prawomocności obrad
- przedstawienie porządku obrad i proponowane zmiany do porządku
- przyjęcie porządku obrad
- przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji
- informacje i komunikaty Przewodniczącego rady Gminy Lichnowy
2. Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy miedzy sesjami
3. Interpelacje i zapytania radnych
4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 
warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród, 
a także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego.
6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Lichnowy z tytułu udziału w działaniu ratowniczym 
lub szkoleniu pożarniczym.
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia darowizny pieniężnej.
8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek czynszu dzierżawnego.
9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę na 
terenie Gminy Lichnowy.
10. Podjecie uchwały w sprawie wykazu mienia komunalnego przeznaczonego do sprzedaży w 2009 
roku.
11. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lichnowy do 
stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „ Spichlerz Żuławski” oraz w sprawie wyboru delegatów 
do tego stowarzyszenia.
12. Podjecie uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Lichnowy do programu Wieloletniego 
pod nazwą; „ Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 -  2011”.
13. Podjecie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych na 2009r.
14. Podjecie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009r.
15. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lichnowy w 
2009 r.
16. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2008r.
17. Wolne wnioski
18. Zamkniecie posiedzenia.

W następnej części obrad Przewodniczący Rady zarządził głosowanie nad przyjęciem protokołu z 
poprzedniej sesji. Radni w głosowaniu jawnym przyjęli jednogłośnie, bez uwag protokół z 
poprzedniej sesji.

Ad 1. Informacje i komunikaty przewodniczącego Rady Gminy Lichnowy

Chciałbym przekazać, że składane oświadczenia majątkowe radnych były dobrze wypełnione. Nie 
zgłoszono do nich żadnych zastrzeżeń.

Ad 2 Informacje Wójta Gminy Lichnowy z pracy między sesjami

P.Wójt: chciałbym ponownie poruszyć temat dróg powiatowych. Niestety nie mam dobrych 
informacji. Po dwóch latach dyskusji, obietnicach Starosty o 100 km dróg w powiecie. Pozostajemy 
z niczym. Starosta wycofał się z wcześniejszych deklaracji. Nie zabezpieczono pieniędzy w 
budżecie. Wszystko przepadło. Uważam, że każdy powinien dojrzeć do swego stanowiska i brać 
odpowiedzialność za to, co się mówi.
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Drugą ważną sprawą jest sprawa świetlicy i imprez masowych. Państwo Burczyk wraz z młodzieżą 
protestują o przywrócenie możliwości organizowania dyskotek. Organizacja imprez została 
wstrzymana przeze mnie, ponieważ otrzymywałem częste sygnały od mieszkańców i policjantów z 
Lichnów. Po paru protestach, postanowiłem dać im kolejną szansę. Pozwoliłem na imprezy 
zamknięte, dla lichnowskiej młodzieży, z zakazem sprzedaży przez organizatorów ( p. Burczyk) 
alkoholu oraz spożywania go przez nieletnich. Z przedstawicielami młodzieży podpisaliśmy umowy 
z w/w zastrzeżeniami i zapisem, że gmina nie będzie pobierała opłaty na wynajem. Z tego, co wiem 
impreza nie odbyła się, a ja po raz kolejny otrzymałem petycję z nowymi prośbami.
Dzisiaj w remizie OSP gdzie miały odbywać się imprezy masowe była kontrola Sanepid-u. 
Stwierdzono, że w obecnym stanie świetlica nie spełnia warunków do organizacji imprez masowych.

Z. Puzio: młodzież musi przecież się wyszaleć, trzeba dać im jakieś lokum. Przecież tych dyskotek 
nie muszą organizaowac Burczykowie.

T. Kochańska, w RSP państwo Burczyk również chcieli wynająć sale pod dyskotekę.

J. Michalski: niedawno odbyło się spotkanie z młodzieżą. Byłem przerażony ile agresji siedzi w 
naszej młodzieży. Z jaka nienawiścią traktują oni p. Annę Poznańską. Młodzież, która walczy o 
dyskoteki organizowane przez Burczyków jest młodzieżą agresywną, wulgarną i awanturująca się. 
Im nie zależy na kulturalnym spotkaniu tylko na libacji. Sami widzicie państwo ile agresji jest w 
petycji od tej młodzieży. Nie ma w niej próśb, są tylko groźby. I jak my mamy ich traktować 
poważnie.

./. Bednarek: nigdy nie zgodzę się na organizacje dyskoteki w remizach OSP. Okna są zakratowane, 
nie ma wyjść ewakuacyjnych. Nie zgodzę się na imprezy masowe, bo cos się stanie i 
odpowiedzialność poniosę ja, nikt inny.

p. Wójt: Kolejną z spraw są zmiany wokół oświaty. Cześć z nich dotyczy kompetencji samorządu. 
Minister zmierza do zmiany w podejmowaniu decyzji przez samorząd. Zmiany mają tez dotyczyć 
regulaminu, który nie będzie już zmieniany, co roku tylko, co jakiś okres czasu. Związki bronią się 
przez zmianami, nie chcą zgodzić się również na to by samorządy władały oświatą. Do zmian należy 
też projekt organizacyjny w szkole, który nie będzie już zatwierdzany przez kuratora a przez 
samorząd.
Uważam, że zmiany Ida w dobrym kierunku. Wszystko te zmiany maja charakter polityczny. Każda 
władza cos dodaje, kolejna zabiera. Wszystko kręci się wokół polityki.

Ad. 3 Interpelacje i zapytania radnych,

p. Maciuński: czy wiadomo cos na temat rozkładu jazdy nowego pociągu? Nie rozumiem, dlaczego 
niektóre pociągi nie mogą zatrzymywać się w Lisewie. Przecież są one potrzebne zarówno 
młodzieży jak i dla ludzi dojeżdżających do pracy.

p . Wójt: postaram się wyjaśnić tą sprawę. Niestety na dzień dzisiejszy odpowiedzi na to pytanie nie 
znam.

p. Maciuński: chciałbym wiedzieć jak wygląda sprawa pojemników na śmieci?

p. Puzio: pojemniki są przepełnione, mają służyć segregowaniu odpadów a ludzie i tak wrzucają do 
nich, co popadnie. W sąsiedniej gminie działo się tak samo, do czasu, gdy policja nie zaczęła 
sprawdzać czy ludzie maja kosze na śmieci, czy posiadają umowę na wywóz oraz czy płacą za ta 
usługę.
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p. Maciuński: w Lisewie staram się pilnować by nie wrzucano śmieci do zbiorczych pojemników 
przeznaczonych na szkło czy plastik. Lecz nie zawsze się to udaje.

p. Bednarek: każdy sołtys wie, kto nie ma kosza na śmieci. Niech poda te osoby i załatwimy raz na 
zawsze ta sprawę.

p. Rykała:
1. W Szymankowie przy ulicy Bohaterów Września w miejscu, w którym robiono kanalizację, pół 
drogi zaczęło się zapadać. Trzeba szybko coś z tym zrobić.
2. Chciałbym również zgłosić fakt dotyczący Lisebusa. Proszę o poinformowanie kierowców żeby 
nie zatrzymywali się w niebezpiecznych miejscach. Ciężko ich ominąć.
3. Jutro prześlę informacje o pociągach, które chcemy żeby zatrzymywały się w Lisewie i 
Szymankowie.

p. Kochańska: wnioskuje o 51 farby na zamalowanie napisów na budynku urzędu od strony 
cmentarza.

p. Puzio: czy w tym roku jest przewidziana renowacja budynku Urzędu Gminy? Proponuje schować 
ten kabel na zewnątrz. Oszpeca on pół budynku.

4. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania

p. Wójt: jeśli chodzi o śmieci, nie ukrywam, że to trudny temat. Zaczęliśmy działania kontrolne. 
Posiadamy listy firm, które wywożą śmieci, osoby, które na tych listach nie figurują są sprawdzane. 
Wiemy już o kilku osobach, które nie posiadają śmietników. Widać, że kontrole przyniosą 
oczekiwane efekty. Musimy być tylko cierpliwi.
Na koniec roku sporządzimy listę osób, które nie chcą zawżeć umowy na wywóz śmieci i poprosimy 
policje o pomoc.
Jeśli chodzi o segregacje odpadów. Widzę ze jest to poważny problem. W większych 
miejscowościach ludzie wyrzucają do zbiorników, co popadnie. Myślimy nad wymianą zbiorników 
na większe, ponieważ koszt wywozu śmieci jest bardzo wysoki. Jeżeli jednak ludzie mimo naszych 
próśb i starań nieprzestana wrzucać wszystkich śmieci do zbiorników do segregacji, zrezygnujemy z 
nich.
Jeśli chodzi o Lisebusa. Zwrócę uwagę właścicielowi. Ale nie wiem czy to coś pomoże.
Remontu na zewnątrz urzędu nie planujemy. Miał być zrobiony w środku, ale po obniżce stawki 
podatku muszę obciąć budżet na remont.
Jeśli chodzi o Szymankowo i zapadająca się drogę, na pewno zostanie ona naprawiona w 
najbliższym czasie.

5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe 
warunki przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za 
warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu 
nagród, a takie wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku 
mieszkaniowego.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/215/08 z dnia
14.11.2008 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania nauczycielom dodatków za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego, za warunki 
pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
godziny doraźnych zastępstw, wysokość nagród ze specjalnego funduszu nagród, a także wysokość

4



n  /  
<-fc>

oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego. Uchwała stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.

6. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 
ochotniczych straży pożarnych z terenu gminy Lichnowy z tytułu udziału w działaniu ratowniczym 
lub szkoleniu pożarniczym.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/216/08 z dnia
14.11.2008 r w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych 
straży pożarnych z terenu gminy Lichnowy z tytułu udziału w działaniu ratowniczym lub szkoleniu 
pożarniczym. Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia darowizny pieniężnej.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/217/08 z dnia
14.11.2008 r w sprawie przyjęcia darowizny pieniężnej. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do 
niniejszego protokołu.

8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawek czynszu dzierżawnego.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/218/08 z dnia
14.11.2008 r w sprawie ustalenia stawek czynszu dzierżawnego. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do 
niniejszego protokołu.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę na 
terenie Gminy Lichnowy.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli większością głosów przy trzech wstrzymujących się 
uchwałę XXH/219/08 z dnia 14.11.2008 r. w sprawie zatwierdzenia taryf w zakresie zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę na terenie Gminy Lichnowy. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokołu.

10. Podjecie uchwały w sprawie wykazu mienia komunalnego przeznaczonego do sprzedaży w 2009 
roku.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/220/08 z dnia
14.11.2008 r. w sprawie wykazu mienia komunalnego przeznaczonego do sprzedaży w 2009 roku. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

11. Podjecie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lichnowy do 
stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „ Spichlerz Żuławski” oraz w sprawie wyboru delegatów 
do tego stowarzyszenia.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/221/08 z dnia
14.11.2008 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Lichnowy do 
stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania „ Spichlerz Żuławski” oraz w sprawie wyboru delegatów 
do tego stowarzyszenia. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

12. . Podjecie uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Lichnowy do programu Wieloletniego 
pod nazwą; „ Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 -  2011”.
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Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/222/08 z dnia
14.11.2008 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia przez Gminę Lichnowy do 
programu Wieloletniego pod nazwą; „ Narodowy Program Przebudowy Dróg Lokalnych 2008 -  
2011”. Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

13. Podjecie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych na 2009r.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/223/08 z dnia
14.11.2008 r. w sprawie podatku od środków transportowych na 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

14. Podjecie uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009r.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli większością głosów przy jednym wstrzymującym 
się, uchwałę XXII/224/08 z dnia 14.11.2008 r. w sprawie wysokości stawek podatku od 
nieruchomości na 2009r.
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

15. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lichnowy w
2009 r.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/225/08 z dnia
14.11.2008 r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta na terenie gminy Lichnowy w 2009 r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

16. Podjecie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy na 2008r.

Do uchwały uwag nie wniesiono. Radni podjęli jednogłośnie uchwałę XXII/226/08 z dnia
14.11.2008 r w sprawie zmian budżetu gminy na 2008r Uchwała stanowi załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu.

17. Wolne Wnioski

18. Zamkniecie posiedzenia

W związku wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Lichnowy zamknął 
posiedzenie XXII sesji zwyczajnej Rady Gminy Lichnowy dnia 20.11.2008 roku.

Protokołowała: 
Mikulska Sandra
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